



*Mansoura University  
Faculty of Nursing*



*Pediatric Nursing Department  
2024/2025*

**Website Students' Activities Report of Pediatric Nursing Department  
Faculty of Nursing - Mansoura University -  
Academic Year 2024-2025**



Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

## I. Students' Activities

No	Content/ Event	Evidence
1	<p>تنفيذ فاعليات مبادرة بداية جديدة مبادرة لتطوير وبناء الإنسان المصرى من خلال المشاركة الطلابية في جلسات التثقيف الصحي للأمهات والقائمين علي رعاية الأطفال المترددين علي العيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي بعنوان " السمنة عند الأطفال "</p> <p>Implementing the activities of the New Beginning Initiative. The New Beginning Initiative to develop and build the Egyptian person through student participation in health education sessions for mothers and caregivers of children visiting the outpatient clinics of the University Children's Hospital entitled "Obesity in Children"</p>	



Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

2 جلسات التثقيف الصحي للأمهات والقائمين علي رعاية الأطفال المترددين علي العيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي والتي تناولت علي مدار ٣ أيام متتالية الحد والانتين والثلاثاء من ١٢ حتي ١٥ اكتوبر جلسات تثقيفية عن المشاكل السلوكية للأطفال خاصةً " العناد عند الأطفال".

Health education sessions for mothers and caregivers of children visiting the outpatient clinics of the University Children's Hospital, which included educational sessions on behavioral problems in children, especially "stubbornness in children", over the course of 3 consecutive days, Sunday, Monday and Tuesday, from October 12 to 15.





Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

3 جلسات التثقيف الصحي للأمهات والقائمين علي رعاية الأطفال المترددين علي العيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي والتي تناولت علي مدار ٣ أيام متتالية الحد والانتين والثلاثاء من ٢٠ حتي ٢٢ اكتوبر جلسات تثقيفية عن " أنيميا نقص الحديد عند الأطفال "

Health education sessions for mothers and caregivers of children visiting the outpatient clinics of the University Children's Hospital, which included educational sessions on "Iron Deficiency Anemia in Children" over 3 consecutive days, Sunday, Monday and Tuesday, from October 20 to 22.





Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

4 جانب من جوانب العملي لمقرر تمريض الأطفال العملي لطلبة المستوى الثالث مرحلة البكالوريوس: نشاط طلابي عن طرق العلاج بالأكسجين  
A practical aspect of the practical pediatric nursing course for third-level undergraduate students: Student activity on oxygen therapy methods






Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

No	Content/ Event	Evidence
5.	<p>تحت رعاية قيادة الجامعة وقسم تمريض الأطفال، تم تنفيذ فعاليات الأسبوع الخامس من مبادرة "بداية" لتطوير الإنسان المصري ضمن خطة المقرر العملي لتمريض الأطفال. شارك طلاب جروبات A4, B4, C4 في جلسات تثقيف صحي للأمهات ومقدمي الرعاية بالعيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي حول "التخزين الآمن للأدوية في المنزل" خلال 3 أيام من 17 إلى 19 نوفمبر</p> <p>Under the patronage of university leadership and pediatric nursing faculty heads, the "Bidaya" initiative for developing Egyptian individuals was implemented during the fifth week of the pediatric nursing practical curriculum. Group A4, B4, and C4 students conducted health education sessions on "Safe Storage of Medicines at Home" for mothers and caregivers at the University Children's Hospital outpatient clinics over three days, November 17–19, 2025.</p>	



Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

6. تفقدت أ.د. فوزية السيد أبو سعد، رئيس قسم تمريض الأطفال، المشاريع الطلابية المقدمة من طلبة البكالوريوس بمقرر تمريض الأطفال للفصل الدراسي الأول 2025/2024، بحضور أ.د. جوزفين عاطف عبد المجيد، ود. أمل رضا إبراهيم منسي (منسقة العملي)، وأعضاء الهيئة المعاونة المشرفين على التدريب وتنفيذ المشاريع.

Prof. Dr. Fawzia Al-Sayed Abusaad, Head of the Pediatric Nursing Department, inspected student projects for the Pediatric Nursing course (first semester, 2024/2025). The review was attended by Prof. Dr. Josephine Atef Abdel Majeed, Dr. Amal Reda Mansy (Practical Coordinator), and the assistant staff. She praised the students' diligence and the excellence of their activities.





Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

7. لبرنامج البكالوريوس مع الأطفال بمستشفى A2 إحتفال جروب باشراف من م. نسمة الصباحي وم. الأطفال الجامعي بعيد الطفولة كما قدموا جلسات .أسماء محسن القائمين علي التدريب بالوحدة تثقيف صحي لتوعيه الأمهات بمرض السكر تزامنا مع الاحتفالات باليوم

Group A2 of the Bachelor's Program celebrated Children's Day at the Mansoura University Children's Hospital.

Supervised by Dem. Nesma El-Sabbahi and Dem. Asmaa Mohsen, who are responsible for the clinical training at the unit.

They also provided health education sessions to raise awareness among mothers about diabetes, coinciding with the celebrations of World Diabetes Day.







Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

8. تحت رعاية قيادات الجامعة، تم تنفيذ الأسبوع السابع من مبادرة "بداية لتطوير وبناء الإنسان المصري" ضمن منهج مقرر تمرير الأطفال. شارك طلاب من المجموعات A1 ، B1 ، و C1 في جلسات تثقيف صحي حول "التهديد الصامت: إدمان الشاشات لدى الأطفال" للأمهات ومقدمي الرعاية في العيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي، وذلك خلال الفترة من 24 إلى 26 نوفمبر.

Under the patronage of university leadership, the seventh week of the "Bidaya Initiative for Developing and Building the Egyptian Individual" was implemented, as part of the Pediatric Nursing course curriculum. Students from groups A1, B1, and C1 participated in health education sessions on "The Silent Threat: Screen Addiction in Children" for mothers and caregivers at the University Children's Hospital outpatient clinics, held from November 24 to 26.





Mansoura University  
Faculty of Nursing



Pediatric Nursing Department  
2024/2025

No	Content/ Event	Evidence
9.	<p>استمرار فعاليات التدريب العملي لبرنامج البكالوريوس التخصصي في علوم التمريض للطلبة المسجلين لمقرر تمريض الأطفال حيث قدم الطلاب جلسات تثقيف صحي عن مشاكل الأطفال عند تناول الوجبات السريعة اثناء التدريب العملي بالعيادات الخارجية لمستشفى الأطفال الجامعي تحت إشراف: د. مي عادل التهامي _ منسق العملي م.م. أسماء صبري م. نورهان نزار</p> <p>Continuation of practical training activities for the specialized bachelor's program in nursing sciences for students registered for the pediatric nursing course. The students provided health education sessions on children's problems when eating fast food during practical training in the outpatient clinics of the University Children's Hospital. Under supervision: D. Mai Adel El-Tohamy - Practical Coordinator Assist.lecturer Asmaa Sabry Dem. Nourhan Nizr</p>	

Website coordinator  
Assistant. Lecturer. Sara Hamza  
Assistant. Lecturer. Esraa Elwan

Head of Department  
Prof. Dr. Fawzia Abusaad